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Thom Leblanc is directeur financieel-economische zaken van het 

Limburgse Regionale Opleidingen Centrum (ROC) ‘Leeuwenborgh’. Vanuit 

die hoedanigheid heeft hij zoals hij zelf zegt – een ongelooflijk mooie 

en tegelijkertijd ook zeer uitdagende portefeuille. “Ik mag me bemoeien 

met financiën, de begroting, maar ook met managementinformatie, 

procesmanagement en functioneel beheer. Samen met mijn mensen zorg  

ik ervoor dat de systemen hier in huis zo ingericht worden, dat ze 

daadwerkelijk beantwoorden aan de vraag van onze organisatie. De software 

van AFAS ondersteunt dit, maar kan me helaas nog niet vertellen welke 

docenten / competenties ROC Leeuwenborgh over 5 jaar nodig heeft!”

Leeuwenborgh is een ROC voor middelbaar beroepsonderwijs, 

beroepsopleidingen, volwassenenonderwijs, om-, bij- of 

nascholingsonderwijs en bedrijfstrainingen. 

Er wordt gewerkt vanuit vier vestigingen: twee grote in Sittard, een in 

Maastricht en een kleinere locatie in Venlo. Voor de nabije en iets verder 

gelegen toekomst ligt er een behoorlijke uitdaging, vertelt Leblanc. “We 

hebben in Limburg te maken met een krimpende markt; de demografische 

ontwikkelingen in deze regio vormen een extra uitdaging. Het aantal 

deelnemers loopt de komende jaren terug. Die ontwikkeling heeft zich tien 

jaar geleden al ingezet. Hadden we toen nog zo’n 9000 MBO-deelnemers, 

nu zijn het er nog maar een kleine 7000. Voor ons betekent dit dat we heel 

slim om moeten gaan met onze resources, onze middelen. Het impliceert 

ook dat we heldere keuzes moeten maken: welke opleiding gaan we waar 

aanbieden? Voor sommige opleidingen is dat lastig, voor andere ligt de 

keuze voor de hand. Zo willen we samen met onze partners in de regio het 

techniekonderwijs breed in de regio veilig stellen." 

LEEUWENBORGH
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“We zijn nu bewust aan het kantelen; daarmee bedoel ik, dat we veel mind-

er van bovenaf proberen aan te sturen en te regelen. Ons doel is om teams 

in hun kracht te zetten, bottom-up gestuurd dus. In die teams zit kracht; 

dáár zit de kennis die je nodig hebt om je processen zo goed en zo efficiënt 

mogelijk in te richten. Onze leus luidt: ‘Leeuwenborgh maakt het verschil’. 

Dat verschil maken we nu ook al, zeker als je dit afzet tegen de situatie 

van zo’n vier, vijf jaar terug. We brengen inhoudelijke, innovatieve kracht 

naar onze teams; vanuit onze principes en de afgesproken kernwaarden –  

positief, prikkelend en nieuwsgierig.” 

ORGANISATIE KANTELT
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LEIDINGGEVEN UIT VERTROUWEN
Wie kijkt naar de functie van Thom Leblanc, ziet daar vooral het profiel 

van iemand die nadrukkelijk bezig lijkt te zijn met cijfers en systemen. 

Toch ligt dat wat genuanceerder. In gesprek met hem valt vooral op dat 

hij iemand is, die veel waarde hecht aan ‘de factor mens’ binnen zijn  

organisatie. “Ik heb het geluk gehad dat ik de laatste jaren heel goede 

mensen om me heen verzameld heb, die hart voor de zaak hebben en 

toegewijd zijn. Ik hoop dat ik hier zelf ook op een constructieve manier 

aan bijdraag door mijn manier van leidinggeven. Mijn medewerkers geef 

ik veel vrijheid en vertrouwen; dat gaat hand in hand. Daarnaast kijk ik 

natuurlijk wel af en toe of het allemaal goed gaat, maar ik verricht geen 

controles op controles; daar ben ik niet van! Permanente alertheid is  

echter wel geboden, aangezien we als publieke sector onder het vergroot-

glas liggen. Als er bij één ROC iets niet goed gaat, lopen we het risico dat 

álle kindertjes in de 'ROC-klas' te maken krijgen met nieuwe regelgeving. 

Je moet dus wel oppassen, dat je niet wordt gestraft voor slecht gedrag 

van andere ROC’s.” 

SELECTIETRAJECT
Bij het kantelen van Leeuwenborgh hoort ook nieuwe software. Hoe ver-

liep het selectietraject daarvoor? Leblanc, zonder aarzeling: “We werkten 

hiervoor met software van een andere leverancier, maar wij misten daarin 

een stuk integraliteit. We wilden toe naar een systeem, dat zowel HR,  

Finance als de deelnemersgegevens kan bedienen. Het werd ons vervol-

gens algauw duidelijk, dat dat niet ging lukken ten aanzien van de deelne-

mersgegevens. Deelnemersvolgsystemen zijn zo’n wereld apart! Daar zijn 

wel spelers voor, maar AFAS biedt dat (bewust) niet. Vervolgens hebben 

we een aanbesteding gedaan. Daarbij hebben we ook aangegeven dat het 

niet onze intentie is om met een of ander ‘exotisch programma’ te gaan 

werken, waarmee we moeten experimenteren. We kunnen het ons sim-

pelweg niet veroorloven, als er wat misgaat. Het moest dus wel software 

worden, die de fase van kinderziektes absoluut voorbij is.”
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JAARVERLAG 2015 - DIRECTIE VERSLAG

Leblanc: “We kwamen zowel voor ons financieel systeem als voor ons 

HR-systeem bij AFAS uit. Zij bieden onder meer het deelsysteem ‘order to 

cash’ aan voor bedrijfsvoering en inkoop. Dat pakket is niet statisch, maar 

ontwikkelt zich met de behoefte van onze organisatie mee. 

Ook hadden wij de wens om de gesprekscycli met onze medewerkers 

vast te leggen. Dat onderdeel hebben zij specifiek voor ons gebouwd. 

Nieuwe wensen van onze kant zullen voor hen vooral betekenen dat wij 

een verdere verfijning willen van de bestaande software waar we nu mee 

werken (dus geen compleet nieuwe software). Zo willen we onze ver-

plichtingenadministratie hierin gaan voeren, als zijnde een uitbreiding op 

wat er al in de software zit.” 

SOFTWARE 
ONTWIKKELT MEE
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NIEUWE MANIER VAN WERKEN 

Aan alle IT-veranderingen kleven echter ook cultuuraspecten, benadrukt 

Leblanc. “Medewerkers moeten zich anders gaan gedragen, op een nieu-

we manier leren werken. Materialen moeten bijvoorbeeld worden besteld 

volgens nieuwe procedures. In deze nieuwe software is dat gemakkelijk 

te realiseren. Ook zijn we in één keer overgegaan van papieren facturen 

op digitale factuurverwerking; dat was qua techniek een vrij gemakkeli-

jke exercitie. Daarentegen heeft het voor de mensen ‘aan de achterkant’ 

wel wat meer tijd gekost, maar ook dat kwam goed.”

MEER DIGITAAL, MINDER KWETSBAAR
Wat heeft de overstap op AFAS Leeuwenborgh nu concreet opgeleverd? 

"Het pakket is gebruiksvriendelijk en de papierstromen die er nog onder 

liggen, zijn we zwaar aan het reduceren. Daar helpt het pakket ook aan 

mee. We hebben recent het systeem opengezet, zodat onze budgeth-

ouders middels een dashboard zelf kunnen zien hoe ze ervoor staan.  

Kortom: we zijn beduidend meer digitaal gaan werken en medewerkers 

hebben dat goed opgepakt. Daarnaast standaardiseren we werkpro-

cessen en worden deze beter vastgelegd. Dit was ook hard nodig hoor; 

op sommige punten waren we zeer afhankelijk geworden van bepaalde 

mensen binnen onze organisatie. Dat maakte ons kwetsbaar! Sommige 

medewerkers konden haast niet meer ziek naar huis, omdat essentiële 

werkzaamheden dan in gevaar dreigden te komen. Dat kan niet! Een voor-

nemen van ons is dan ook: minder mensafhankelijk worden en meer sys-

teemafhankelijk. Belangrijk pluspunt vind ik ook, dat we up-to-date infor-

matie kunnen inzien en dat we plaatsonafhankelijk kunnen werken. Zo 

kan ik nu bijvoorbeeld ook facturen thuis autoriseren.”
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I HAVE A DREAM
Gevraagd naar zijn oordeel over de nieuwe IT-omgeving klinkt Leblanc 

als een tevreden mens. Is dat ook zo? “Ik ben zeker tevreden, maar het 

pakket had voor mijn gevoel nog iets meer integraal mogen zijn. Het zou 

mijn droom zijn, als ik met behulp van deze software nu al het inzicht 

krijg in welke competenties, welke docenten, Leeuwenborgh over vijf jaar 

in huis moet hebben. Dat wij bijvoorbeeld nu al weten dat we dan zes 

docenten Engels nodig hebben. 

Op basis van de informatie die nu in de systemen zit en de manier waar-

op deze nu (niet) gecombineerd wordt, kan ik gewoon niet zover vooruit-

kijken. Eigenlijk zou je de software dus ook informatie over demograf-

ische ontwikkelingen willen laten binnenhalen. Gecombineerd met de 

informatie van toeleverende scholen en de competenties die we nu en 

over een aantal jaren in huis hebben. Samen zou dat de input kunnen 

vormen voor je huidige strategische personeelsbeleid. Ik ben benieuwd 

in hoeverre AFAS in deze ontwikkeling mee zal gaan. Persoonlijk vraag 

ik me dan of: manifesteert een dergelijke doorontwikkeling zich dan 

uiteindelijk aan de ‘AFAS-kant’ of juist aan de kant van het pakket dat er 

als een schil overheen gelegd wordt? Voor mij is AFAS in ieder geval een 

partij die erg open staat voor ideeën en luistert naar wat de markt wil. 

Dat vind ik een belangrijk criterium om met een partij in zee te gaan.”



OVER AFAS SOFTWARE

AFAS Software is een dynamisch en eigenzinnig softwarebedrijf met ruim 

driehonderd enthousiaste medewerkers. Als Nederlands familiebedrijf

ontwikkelt AFAS softwareproducten voor zowel de zakelijke als de consu-

mentenmarkt op een maatschappelijk verantwoorde manier. Hierbij staan 

klanten, medewerkers, maatschappij en milieu centraal. Met het geïnte-

greerde softwarepakket zijn meer dan 10.000 organisaties in Nederland, 

België, Luxemburg en de Nederlandse Antillen volledig geautomatiseerd. 

Kwaliteit en visie zijn de pijlers van ons succes en deze principes stellen 

ons in staat om hoogwaardige softwareproducten te ontwikkelen, te verko-

pen en te ondersteunen.
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